

中国建设银行股份有限公司主管
全国建设工程造价管理优秀期刊

中国核心期刊（遴选）数据库来源期刊
中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

第32卷 第5期
总第290期

工程经济

Engineering Economy

- 广东省各地级市财政环保支出的效率研究
——基于投入与产出的DEA-Tobit模型分析
- 银行主导或市场主导金融体系定义的再修正
——以中国为例
- 心理线指标在债券交易中的应用研究

ISSN 1672-2442



05>

9 771672 244214

国际标准刊号：ISSN 1672-2442

国内统一刊号：CN 11-3104/F

2022 5

目 录

2022年第5期(总第290期 第32卷)

论 文

广东省各地级市财政环保支出的效率研究

——基于投入与产出的DEA-Tobit模型分析 张沙沙(4)

银行主导或市场主导金融体系定义的再修正

——以中国为例 沈中华、许幸华(12)

心理线指标在债券交易中的应用研究 于永瑞(28)

税收征管熨平了股价波动吗? 王晓晴(34)

当前我国货币政策面对的风险挑战与应对建议 吕剑(42)

金融平台建设应密切关注反垄断新动向 王宇(51)

家族效应、非流动性溢价与家族企业资本成本 魏刚、杨培(55)

大宗商品价格波动对企业的影响研究

——以甘肃企业为例 张麟、齐昕(68)

数字化时代银行业面临的市场环境考验 侯建磊(74)

CONTENTS

Vol.32 No.5 May 2022

ARTICLES

Research on the Efficiency of Fiscal Environmental Protection Expenditure in Various Cities in Guangdong Province

——Analysis of DEA-Tobit Model Based on Input and Output Zhang Shasha(4)

Remeasuring Bank-Based or Market-Based Financial Structure

——Using China as an Example Shen Zhonghua, Xu Xinghua(12)

Research on Application of Psychological Line Index in Bond Trading

..... Yu Yongrui(28)

Dees Tax Collection and Management Smooth Stock Market Fluctuation? Wang Xiaoqing(34)

The Risk and Challenges and Countermeasures of China's Current Monetary Policy Lyu Jian(42)

Financial Platform Construction Should Pay Close Attention to the New Trend of Anti-monopoly

..... Wang Yu(51)

Family Effect, Illiquidity Premium and Cost of Capital in Family Firms

..... Wei Gang, Yang Pei(55)

Research on the Influence of Commodity Price Fluctuation on Enterprises

——Take Gansu Enterprises as an Example Zhang Lin, Qi Xin(68)

The Market Environment Challenges of Banking in the Digital Era Hou Jianlei(74)